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Dostaveníčko u nizozemských Woken
Prázdniny k nevelké radosti školáků a studentů právě končí a já doufám, že mi 
prominete, když se vrátím na jejich začátek, kdy nikdo z nás ještě vůbec netušil, jak 
nám počasí s vytrvalostí sobě vlastní následující dovolenkové dny příliš nezpříjemní. 
V té době si totiž dalo v nizozemském Amsterdamu každoroční letní dostaveníčko 
7500 vývojářů pro platformu Windows.

První milé překvapení přišlo již několik dní po registraci – organizátoři celé akce se ukázali 
velmi prozíravými a poslali mi moje ID na konferenci. Mohl jsem si okamžitě po přihlášení na 
připravené stránky hezky v klidu a podle rozpisu přednášek vytvořit plán, jak to všechno časově 
skloubit (chyba číslo 1 – ve své naivitě jsem netušil, že nezvládnu ani zlomek toho, co bych rád 
slyšel). Perfektní organizace nás očekávala i na amsterdamském letišti Schiphol (chyba číslo 2 – 
nikdy si nedávejte v letadle velké holandské společnosti housku se sýrem, jestli to nebyl přehmat, 
bude i ta vaše s výborným slaným holandským sýrem sladká, fuj…), milé slečny 
s nepřehlédnutelnými cedulemi nás neomylně navigovaly k přepravě do RAI Centre    (chyba číslo 3
– mnou vybraný mobilní operátor, shodou okolností ten nejlevnější J, tady má slabý signál, volím 
tedy dražšího).

Z RAI Centre si po registraci už všichni odnášíme do hotelu batoh plný připravených materiálů,
pomůcek (“budem jich velmi potřebovat”, jak se zpívá v jedné písni) a hlavně volnou jízdenku na 
veškeré možné druhy veřejné dopravy po městě – velmi milé, obzvláště ve chvílích, kdy mne můj 
podvědomý pravoúhlý pohyb po ulicích bude v systému ulic do půlkruhu přivádět na místa, na která
jsem ale vůbec nesměřoval. V hotelu chce recepční nestoudně všechny moje peníze v hotovosti 
coby zálohu na pokojový bar a telefon (no uznejte, že záloha 3500 Kč na osobu a den je přece jen 
trochu mnoho, a to není cena za pokoj, aby nedošlo k omylu. Tudíž chyba číslo 4 – příště jedině 
s obecně akceptovatelnou kreditní kartou k účtu s mnoha ciframi na výpisu jeho momentálního 
zůstatku). Ironií osudu zůstává můj “komputerizovaný” bar zablokovaný – upozornění na něm jasně 
říká, že je to kvůli případnému možnému zneužití (asi si pokojový personál rád přihne).

Zahájení konference bylo samozřejmě velkolepé, moderoval sám Bernard P. Vergnes (Senior 
Vice President; Chairman Microsoft EMEA), symbolického zahájení se chopila paní Sadako Ogata 
(hlavní komisařka UN pro oblast uprchlíků), která informovala o spolupráci s firmou Microsoft při 
humanitární pomoci uprchlíkům z ohrožených oblastí. Následovalo “technologické” startovní 
odmávnutí Davea Reeda (General Manager; Application Server Technology Group), odmávnutí 
doslovné, protože to, co následovalo, nelze nazvat ničím jiným než maratonem.

Rozděleno do několika sekcí následovalo více než 250 přednášek ve čtyřech dnech, vlastně 
pro každého něco. Lišily se svým zaměřením podle technologií, zaměřením na jednotlivé produkty, 
zaměřením posluchačů, podle nutných minimálních znalostí pro porozumění…

Samozřejmě se vše točilo kolem Windows 2000, SQL serveru, Exchange serveru, Commerce 
serveru, BizTalk serveru, Transaction serveru, Host Integration serveru, Application Center, Visual 
studia, COM +, DNA, XML, Soap, mobilních komunikací, vývojářských nástrojů, ladicích, 
podpůrných a doplňkových nástrojů. Zatím velmi nesměle padaly i náznaky logického budoucího 
vyústění vývoje do Microsoft.NET.

Vydržet mohli opravdu jen silní jedinci a každý musel škrtat ve svém původním plánu. Byly 
chvíle, kdy mi v cofeeshopu můj “palmík” úplně marně připomínal, že jsem původně chtěl být někde
jinde (chyba číslo 5 – není dobré přeceňovat svou duševní nebo fyzickou výdrž). Organizátoři 
konference ovšem mysleli i na takové chvíle, a proto jsme se mohli první večer úplně vysílení sejít 
podle zemí s národními zastoupeními a poklábosit na “Country Drinks”. V předvečer zakončení 
konference dokonce uspořádali i obrovskou TechEd Party. Přesunout jsme se ovšem museli do 
Amsterdam Areny, tedy na domovský fotbalový stadion Ajaxu, kde pár dnů před námi pobíhali 
nejlepší evropští fotbalisté. Vrcholem a závěrem večerní megaparty byl koncert Bryana Adamse.

Organizační zabezpečení celé konference bylo téměř bezchybné a nebylo by možné bez 
přispění    mnoha sponzorů – IT firem, které přímo i nepřímo s Microsoftem spolupracují, budují svá 
řešení na jeho produktech nebo dodávají hardware. Stejně tak se podílelo i mnoho firem, které 
nemají na první pohled žádný patrný vztah k IT trhu (i když vzato do důsledků, musí nutně každá 
firma nějaký vztah k IT dnes mít, pokud tedy chce vůbec existovat). Organizátorům trochu nahrálo i 
místo konference – Amsterdam. Úsměvně jej lze nazvat přímo ideálním zázemím pro pořádání 
takovéto akce. Historicky vznikal už před mnoha lety, kdy začal být frekventovaným přístavem. 



Připlouvaly a odplouvaly obchodní lodě, na nich námořníci z celého světa, vznikala potřebná 
infrastruktura, tím myslím především hospody, restaurace, hotýlky a hotely, neméně potřebné 
vykřičené domy. To vše si vynutilo potřebu ohromné tolerance ke každému a ke všemu. Proto se 
tady každý svobodomyslný člověk musí nutně cítit vlastně jako doma. Přístav i samotný střed města
se stovkami kanálů a neméně známým Red Light Districtem je vlastně jedna ohromná turistická 
atrakce, a proto jsme se v nemnoha volných chvílích rozhodně nenudili. Ve výkladech “holky” všech
barev a národností. Na některých je vidět, že je práce baví, bohužel většina nezastírá, že je tomu 
právě naopak – měly by si najít “něco jinýho” a nedělat ostudu řemeslu (chyba číslo 6 – nenechal 
jsem se jimi zlákat, mohl jsem tady psát o něčem mnohem zajímavějším)! Canabis museum, 
Erotica museum, erotické obchody a videopůjčovny, obchody s marihuanou (tady mne potěšilo, že 
pod nápisy v místním jazyce, angličtině, němčině a mnoha dalších bylo často připsáno: SEMINKA. 
Prostě je vidět, že už patříme do Evropy J)…

To vše má samozřejmě i další stinnou stránku: vysokou pouliční kriminalitu, všudypřítomné 
(nejsem rasisticky zaměřen, pouze konstatuji fakta) černé dealery – “Řekni co potřebuješ, seženu 
cokoli v prvotřídní kvalitě”, jeden si jistě chce vysloužit pochvalu ministra zdravotnictví za své 
“Nehul, budeš mít zničený plíce, zkus radši něco ode mne”J. I takový je Amsterdam.

Při návratu na mne celník na ruzyňském letišti naprosto neomylně ukázal prstem a chtěl vidět 
zavazadla. Čekal jsem to (bylo mi ho líto, když mne zklamaně musel propustit), takoví jsme zase 
my v Česku.

Král je mrtev, ať žije král: příští rok jen vyměníme bicykly za býky, konference se totiž bude 
konat ve španělské Barceloně od 9. do 13. července…
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